
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 31. august stillet følgende spørgsmål 

nr. 1680 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 1680:  

”Ministeren oplyste under samråd 25/8-20, at der er distribueret 7 ½ mio. mundbind  

til kommunerne. Hvad kan ministeren oplyse om forbruget af mundbind på ugentlig  

basis?” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse har ministeriet indhentet bidrag fra KL, som oplyser føl-

gende:  

 

”KL oplyser, at ko u er e på ugebasis i dberetter deres lagerstatus og daglige for-
brug af en række forskellige typer af værnemidler, herunder mundbind til Lægemid-

delstyrelsen. Indberetningen fra den 8. september viser, at kommunerne samlet set 

har et ugentligt forbrug på ca. 1 mio. mundbind type I, mens det samlede ugentlige 

forbrug af mundbind type II og mundbind type IIR udgør ca. 950.000.  

 

KL skal dog understrege, at der er aftalt med Justitsministeriet, at kommunerne ikke 

er forpligtet til at registrere, hvor mange gratis mundbind, der udleveres og til hvilke 

borgere.” 
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